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Årsberetning 2022 
Raceledelsens årsberetning for 2022. 

2022 har været et turbulent og udfordrende år for racen med diskussion og afstemning om racens 

fremtid. Skulle flatcoated retriever skulle forblive som en af racerne i Dansk Retriever Klub eller lade 

sig udskille fra denne og danne en klub kun for flatcoated retriever direkte under Dansk Kennel Klub? 

Flatcoated retriever forblev under Dansk Retriever Klub. 

Valg og raceledelse 2022 
Ved valget i 2022 skulle vælges to nye raceledelsesmedlemmer. Ved frist for opstilling havde Lisbeth 

Grave Bjølseth meldt sit kandidatur og blev valgt ved fredsvalg. På årsmøde meddelte Birgit Adsersen 

sit kandidator og blev valgt ind. Som suppleanter blev Per Rethmeier og Øivind Kaas-Larsen valgt. 

Raceledelsen konstituerede sig efterfølgende således: 

Formand: Randi Pedersen 

Næstformand: Mickey Kofoed Jensen 

Kasserer: Birgitte Ahlberg 

Sekretær: Birgit Jordt Adsersen 

Medlem: Lisbeth Grave Bjølseth 

1. suppleant: Per Rethmeier 

2. suppleant: Øivind Kaas-Larsen 

I starten af marts måned valgte Mickey Kofoed Jensen, Lisbeth Grave Bjølseth og Per Rethmeier at 

trække sig fra raceledelsen, grundet uenighed i diskussioner omkring løsrivelse fra eller fortsat 

tilhørsforhold under Dansk Retriever Klub. Herefter konstituerede raceledelsen sig således: 

Formand: Randi Pedersen 

Næstformand: Øivind Kaas-Larsen 

Kasserer: Birgitte Ahlberg 

Sekretær: Birgit Jordt Adsersen 

I slutningen af maj valgte den samlede raceledelse at trække sig, efter at urafstemningen blandt 

medlemmerne af Dansk Retriever Klub med racetilhørsforhold til flatcoated retriever resulterede i et 

flertal for at racen skulle blive som en del af Dansk Retriever Klub. Dansk Retriever Klubs bestyrelse 

nedsatte umiddelbart efter en forretningsraceledelse til at håndtere racens daglige drift frem til en 

raceledelse kunne blive valgt. Forretningsraceledelsen stillede op til valg og blev valgt ved fredsvalg i 

slutningen af august. 

Raceledelsen konstituerede sig således – både som forretningsraceledelse og senere valgt 

raceledelse. Valgperiode i parentes (). 

Formand: Jørgen Falk (to år – til januar 2025) 

Næstformand: Mickey Kofoed Jensen (et år – til januar 2024) 

Kasserer: Lars Krogh (to år – til januar 2025) 

Sekretær: Alex Faarkrog (på valg nu - januar 2023) 

Medlem: Lisbeth Grave Bjølseth (et år til januar 2024) 
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Aktiviteter 
Raceledelserne har I løbet af 2022 afholdt 13 raceledelsesmøder (6 telefonmøder og 7 face to face 

møder).  

Der blev afholdt 2 medlemsmøder om udtrædelse af Dansk Retriever Klub, hvor styregruppen bag 

ønsket om en udtrædelse fremlagde deres vision for en selvstændig klub for flatcoated retriever. 

Raceledelsen har i efteråret haft en åben dialog og møder med DRKs bestyrelse – både bilateralt og 

sammen med de øvrige racer – blandt andet om krav til championater i forbindelse med det 

ændrede/nye markprøvesystem.  

Derudover har raceledelsen – gennem DRKs bestyrelse – været i dialog med Dansk Kennel Klub om 

en mere korrekt oversættelse til dansk af racestandarden. Yderligere har raceledelsen fået fremført 

og argumenteret for ønsket om at afskaffe det såkaldte showchampionat DKCH(U) – jævnfør referat 

fra årsmødet februar 2020. Desværre blev dette ikke efterkommet af DKK. 

Ligeledes har raceledelsen været aktivt repræsenteret i det arbejde der pågår sammen med de øvrige 

retrieverracer, schæferhundeklubben og spanielklubben om at komme i dialog med Dansk Kennel 

Klub om hvorfor HD-vurderingerne generelt er faldet de senere år. 

Det skal ligeledes nævnes at raceledelsen havde sørget for det raceportræt af flatcoated retriever, 

der var i oktober udgaven af Dansk Kennel Klubs medlemsblad ”Hunden”. 

I forhold til de mere traditionelle medlemsaktiviteter med prøver, udstillinger og træninger har 

raceledelserne fået afholdt næsten normalt program - eller niveau kan man vel kalde det. Dog måtte 

den mangeårige og velbesøgte markprøvetræningsweekend aflyses, da tovholderne trak sig. 

Ligeledes valgte den nuværende raceledelse at aflyse efterårets WT på baggrund af få tilmeldte (og 

fordi vi var kørt flade af at have samlet efterårets raceweekend op fra scratch). I bagklogskabens 

klare lys var det helt klart en fejl fra vores side. I den mere positive ende valgte raceledelsen at tage 

en af de nye markprøver med på efterårets raceweekend. Her blev der afholdt debutantprøve med 

16 tilmeldte ekvipager parallelt med certifikatudstillingen. Ligeledes blev der som nyt tiltag både i 

januar og december afholdt trænings A-prøver, hvor deltagerne fik øvet sig i, hvad det vil sige at 

deltage i en prøve på praktisk jagt. Deltagerne fik rigtig mange gode råd med i bagagen fra 

”dommerne”. 

Alt i alt blev det i 2022 til følgende arrangementer – antal tilmeldte i henhold til katalog i parentes (): 

2 Certifikatudstillinger (98) 

2 B-prøver – alle klasser (94) 

1 Debutantprøve (16) 

1 Kvalifikationsprøver (7) 

1 Working Test (33) 

2 A-prøver (11) 

2 Uofficielle A-prøver/træning (16) 

1 Sporprøve (10) 

1 Sportræningsweekend (10) 

og enkelte markprøvetræningshold 
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Nordisk Mesterskab 
Nordisk mesterskab for flatcoated retriever blev i år afholdt i Finland. Desværre kunne vi ikke samle 

et dansk hold til at deltage. 

Jægerforbundets Racedyst 
Racen var igen i år repræsenteret ved Jægerforbundets racedyst – dog kun i Jylland og på Fyn. Det 

jyske hold havde stor succes og fik en flot 2. placering – blot et enkelt point efter det vindende hold. 

Det fynske hold blev desværre ikke placeret. 

Årets hunde 2022 
Årets flatcoat med 475 point: Hegnets Signed By the Beauty of Nightfall (Helle Hegnet og Anders 

Hegnet) 

Årets flatcoat på markprøve med 130 point: Skattkammarens Need For Speed (Lisa Nørgaard 

Poulsen og Kent Frederiksen) 

Årets flatcoat på udstilling med 390 point: DKCH(U) SECH(U) NOCH(U) DKJUCH KBHV19 22 BERIV22 

Almanza Action For Fun (Lisbeth Grave Bjølseth og Glenn Bjølseth) 

Champions 
Raceledelsen har via hundeweb fået oplysninger om disse champions i 2022. 2022 championatet er 

markeret med fed skrift 

DKCH(U) SECH(U) RGCW22 DK17335/2017 Almanza Cranberry 

DKCH(U) DKJUCH DK21126/2019 Almanza Cruella De Vil 

DKCH(U) SECH(U) DKJUCH KBHV22 DK15913/2018 Starworkers Can Anyone Explain 

DKCH(+J) DEVDHCH INTCH DECH DKVECH DK18277/2014 Child of Hope Be refreshed by Pepsi 

DKJUCH VIJV22 ROJV22 BORNHV22 BORNHJV22 AARHJV22 AARHV22 FJORDJV22 RGCJW22 

DK06273/2021 Starworkers Flip A Coin 

DEVDHCH DKCH(U) DK15116/2017 Starworkers Attention Please 

DKCH(U) SECH(U) DKJV19 DKJUCH KLBCH ROV22 DKKV22 FIJW19 RGCW21 BEW22 DK02240/2019 

Starworkers Dash Of Stardust 

DKCH(U) DKJUCH KBHV21 DK05602/2018 Whizzbang's Show Me Heaven 

DKJUCH DK21052/2020 Black Amandas Xcuse Me Ladies 

DKJV22 DKJUCH BEJCH DK23730/2021 Starworkers Guess Who’s Still Here 

DKJUCH KBHJV22 DK14210/2021 Whizzbang's Wish Upon A Star 

DKSCH SEVCH DK08006/2018 Flatdreams Hogwarts Saga 

DKSCH DKSCH(V) SEVCH DK08870/2018 Falkeflattens Blaze of Glory 

DKCH(U) SECH(U) BEW22 DK16328/2017 Toyota Da Real Corte 

BEJCH DK28208/2021 Starworkers He’s Simply Unstoppable 

DKCH(U) SECH(U) NOCH(U) DKJUCH KBHV19 22 BERIV22 DK17336/2017 Almanza Action For Fun 

LUCH DKCH(U) ROV22 DK05598/2018 Whizzbang's Seventh Heaven 
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Status 
Antallet af stambogsførte hunde i 2022 var 166 hvoraf 7 var importeret. Det er en tilbagegang på 

147 eller 47% i forhold til 2021. Hvad dette store fald skyldes vides ikke, men er bestemt noget der 

skal evalueres. Det skal dog bemærkes at der generelt har været et fald i stambogsførte hunde i 2022 

i forhold til 2021. For racerne under DRK er det samlet et fald på 30%.  

Antallet af medlemmer af racen var 403 med udgangen af 2022 mod 427 ved udgangen af 2021. 

Afslutningsvis for 2022 
Raceledelsen vil først og fremmest sige et stort tak til alle der har været med til at muliggøre de 

arrangementer vi har haft i 2022. Prøve-/udstillingsledere, dommere, hjælpere, terrænværter, 

instruktører, sponsorer osv. Uden jer ville der slet ikke være nogen aktiviteter. 

Dernæst bliver vi nødt til at knytte en kommentar til hvad racen og alle os med flatcoated retriever 

har været igennem i 2022. Vi håber at vi aldrig kommer ud i en tilsvarende situation, hvor racens 

medlemmer danner fraktioner, som ikke kan eller vil tale sammen og acceptere hinandens 

holdninger. Gode relationer og venskaber blev brudt – nye er helt sikkert opstået. Dygtige, aktive 

medlemmer har valgt at stoppe – de vil blive savnet. Vi har et stort arbejde foran os med at få racen 

samlet, gjort attraktiv for nye medlemmer og få aktivitetsniveauet for medlemmerne op. 


